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آیت الله یزدی:
مردم ما شرایط روز را به خوبی درک می کنند

عضو فقهای شورای نگهبان ضمن تقدیر از پاسخ اخیر نیروهای مسلحّ به رژیم 
صهیونی و حضور پرشــور مردم در نمازجمعه نصر، گفت: مردم ما شرایط روز 
را به خوبــی درک می کنند، وظیفه خود را می شناســند، اطاعت از رهبری و 
رهنمودها و تصمیمات ایشــان را بر خود لازم می دانند و بجا و به موقع به آن 

عمل می کنند.
به گزارش ایلنا به نقل از پایگاه اطلاع رســانی شــورای نگهبان، آیت الله ســیّد 
محمّدرضا مدرّســی طباطبایی یزدی عضو فقهای شورای نگهبان درباره پاسخ 
اخیر نیروهای مسلّح به رژیم صهیونی و حضور پرشور مردم در نماز جمعهٔ نصر در 
ابتدای درس خارج اصول اظهار داشت: قبل از شروع درس، وظیفهٔ خود می دانم 
از نیروهای مسلّح به ویژه سپاه همیشه سرافراز که جواب شرارت های اخیر رژیم 
صهیونی را به خوبی دادند و به خصوص از فرماندهی معظّم کلّ قوا تشــکّر کنم. 
از خداوند متعال می خواهیم به آن ها قوّت، قدرت، ســداد و نصرت بیشتر عنایت 
فرماید. وی افزود: همچنین باید از حضور چشــمگیر و پرصلابت مردم در نماز 
جمعه ای که توسّط مقام معظّم رهبری أدام الّله ظلّه العالی اقامه شد، تشکّر کنیم. 
حضور مردم در این شــرایط و حضور مقام معظّم رهبــری )دام ظلّه( پیام های 
متعدّد و دلالت های التزامی فراوانی دارد؛ ازجمله اینکه مردم ما شــرایط روز را 
به خوبی درک می کنند، وظیفهٔ خود را می شناسند، اطاعت از رهبری و رهنمودها 
و تصمیمات ایشان را بر خود لازم می دانند و بجا و به موقع به آن عمل می کنند. 
آیت الله مدرسی یزدی خاطرنشان کرد: خدا را بر این نعمت ها سپاس می گزاریم 
و امیدواریم خداوند متعال به همه توفیق بیشــتر و اجر و ثواب عنایت فرماید و 
دشمنان اســلام، قرآن و اهل بیت )علیهم السّلام( را نابود گرداند. خدایا! به حقّ 
محمّد )صلّی الله علیه وآله( و آل محمّد )علیهم السّلام( فرجی برای مردم لبنان، 
مردم غزّه و همهٔ کسانی که تحت ستم هستند، مقرّر فرما و فرج نهایی را با ظهور 

امام زمان علیه الصلاة و السّلام و عجّل الّله تعالی فرجه الشریف مقرّر گردان.

مراجع

طعنه سنگین صادق زیباکلام به رضا پهلوی
صادق زیباکلام با انتشار یادداشتی به امیدوار بودن اپوزیسیون به حمله اسرائیل 
به ایران واکنش نشان داد. صادق زیباکلام، فعال سیاسی اصلاح طلب با انتشار 
یادداشــتی در کانال تلگرامی اش نوشت: »درحالی که بسیاری از ایرانیان نگران 
حملــۀ تلافی جویانۀ نتانیاهو هســتند، در نقطۀ مقابل، طیف گســترده ای از 
هموطنان اپوزیسیون در دلشان قند آب می کنند که دری به تخته ای بخورد و 

نتانیاهو ناجی دمکراسی و آزادی در ایران شود.
این هم حکایتی اســت که بسیاری از ایرانیان، و در رأس آنان، جناب شاهزاده 
رضا پهلوی، ناامید و سرخورده از امکان هرگونه تغییر و تحولی در داخل کشور، 
چشــم امیدشان به پیروزی ماه آینده دونالد ترامپ و حملۀ نظامی نتانیاهو به 
ایران دوخته شده. اولاً این امکان وجود دارد که نتانیاهو حملۀ تلافی جویانه به 
ایران نکند. چون حملۀ موشکی هفتۀ گذشتۀ ایران، صدمۀ جدی به اسرائیلی ها 
وارد نســاخت و نتانیاهو خیلی دلیلی برای تلافی ندارد. واشنگتن و شماری از 
اعضای دولت خودش هم باتوجه به درگیری گسترده در لبنان، چندان اصراری 
به تلافی ندارند. چون تلافی اســرائیل باعث اقدام مجدد ایران خواهد شــد و 
ایــن دور باطل همچنان ادامه خواهد یافت. درحالی که عدم تلافی اســرائیل، 
درگیری را در همین نقطه متوقف می سازد. بازگردیم به امیدواری اپوزیسیون 
به اقدامات نظامی نتانیاهو علیه ایران، و چشم امید دیگرشان به پیروزی آقای 
دونالــد ترامپ در انتخابات ماة آینده آمریکا. ملاحظات ملی و میهنی را هم در 
نظر نگیریم و فرض بگیریم که آرزوی اپوزیسیون برانداز تحقق یابد و نتانیاهو و 
دونالد ترامپ به ایران حملۀ نظامی بنمایند. بعلاوه، فرض بگیریم که اپوزیسیون 
برانداز هم همه گونه همکاری و مساعدت با آن ها بنمایند. سؤال اینجاست که 
چنین سناریویی چقدر موفق خواهد شد تا نظام را سرنگون نماید؟  واقعیت آن 
است که آن آرزو و رویایی که براندازان در سر دارند، که تصور می کنند با حملۀ 
نظامی آمریکا و اسرائیل، نظام سقوط خواهد کرد، در عالم واقعیت اتفاق نخواهد 
افتــاد. اقدام نظامی آن ها صرفاً باعث افزایش مشــکلات و مصیبت های مردم 
خواهد شد. بگذریم که چشــم امید اپوزیسیون به اسرائیل و آمریکا، و جناب 
شــاهزاده به نتانیاهو و ترامپ برای تحقق دمکراســی در ایران، رفتن به دنبال 
ســراب است. این را کسی دارد می گوید که هیچ بغض و کینه ای نه نسبت به 
آمریکا دارد، نه اسرائیل. کسی که سال ها قبل از پیدایش اپوزیسیون، حاضر نشد 
پای بر روی پرچم های آمریکا و اســرائیل بگذارد؛ این پرسش معروف را مطرح 
نمود که »چه کسی از ایران خواسته که اسرائیل را نابود سازد؟« و کتاب »تولد 

اسرائیل«اش هنوز بعد از ۱۵ سال، اجازة انتشار نیافته است.

سوشیال

حجت الاسلام مصباحی مقدم :
بیانات رهبری اقتدارمان را به دنیا نشان داد

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه حضور پرشور مردم در نماز 
جمعه نشــانه وحدت و انسجام ملی است، گفت: بیانات رهبری اقتدار و قدرت 

ایران را به دنیا نشان داد.
حجت الاسلام غلامرضا مصباحی مقدم در گفت وگو با ایرنا، اظهار کرد: عملیات 
وعده صادق ۲ نشــانه اقتدار بی نظیر نیروهای دفاعی جمهوری اسلامی ایران 

است.
عضو مجمع تشــخیص مصلحت نظام گفت: عملیات وعده صادق ۲ همه ملت 
ایران از هر ســلیقه ، قومیت و تفکری را خوشــحال کرد. علاوه بر ملت ایران، 
ملت های منطقه هم از این عملیات خوشحال شدند و این عملیات نشانه اقتدار 

بی نظیر نیروهای دفاعی جمهوری اسلامی ایران بود.
حجت الاســلام مصباحی مقدم افزود: به  دنبال عملیات صادق ۲، رهبر معظم 
انقلاب اســلامی اعلام فرمودند که در نماز جمعه تهران حضور پیدا می کنند و 
نماز را اقامه خواهند کرد. از این رو این نماز جمعه بسیار باشکوه و باعظمت و 

با حضور قاطبه مردم برگزار شد.
عضو مجلس خبرگان رهبری عنوان کرد: در نماز جمعه همه افراد از ســلایق 
مختلف حضور پیدا کردند و این حضور حکایت از ظهور و بروز وحدت و انسجام 

ملی در کشور می کرد.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام تصریح کرد: علاوه بر این حضرت  آقا بعد 
از اتمام نماز با صبر و حوصله هم تعقیبات نماز را انجام دادند و با کسانی که در 
محضر ایشان بودند خوش و بش کردند و با آرامش تمام مجلس را ترک نمودند.

حجت الاسلام مصباحی مقدم خاطرنشان کرد: این موضوع نشان دهنده اقتدار 
رهبری و قدرت جمهوری اسلامی و صلابت ملت عزیز ایران است.

وی دربــاره عملیات صادق ۲ گفت: نظام جمهوری اســلامی مبنا را بر رفتار و 
اقدامات کاملا قانونی هم در سطح ملی و هم در سطح بین المللی قرار داده است.

وی افزود: دفاع ما در مقابل تجاوز دشــمن و در به شــهادت رساندن میهمان 
جمهوری اسلامی شهید اســماعیل هنیه و به شهادت رساندن رهبر مقاومت 
شــیخ حسن نصرالله و شهادت سرداران شهیدمان که در ماجرای غزه و لبنان 

به شهادت رسیدند دفاعی کاملا مشروع و مطابق با منشور ملل متحد است.
عضو مجلس خبرگان رهبری با بیان اینکه هیچ گونه تخلفی از قوانین بین المللی 
در اقدام ایران صورت نگرفته عنوان کرد: کار درخشــان نیروهای مسلح کاملا 
در چارچوب رفتارها و مقررات بین المللی است که جهان آن را پذیرفته و مورد 

قبول قرار داده و از این لحاظ تخلفی از این قوانین صورت نگرفته است.
حجت الاسلام مصباحی مقدم ادامه داد: هر چقدر هم که ما قاطعانه پاسخ بدهیم 
باز هم حق ما است و هر ملتی حق دارد از کشور و خاک خود در مقابل متجاوز 

دفاع کند.
وی خاطرنشــان کرد: اصولاً اقتضای مقابله با دشمن عنود، لجوج، جنایتکار و 
آدمکش و کودک کش همین است که با قدرت تمام و توانایی بالا مقابله کنیم 

و کاری کنیم که از کرده خودشان پشیمان شوند و کارشان را تکرار نکنند.
ســخنگوی جامعه روحانیت مبارز تاکید کرد: در صورتی که دشــمن اقدامات 
جنایتکارانه  خــود را تکرار کند مجدداً قویتر با آنهــا مقابله می کنیم و کاری 
خواهیم کرد که موجب شــادی ملت ایران و ملت های منطقه و مظلومین غزه 

و لبنان هم بشود.
حجت الاســلام مصباحی مقدم با اشاره به فرمایشات رهبری مبنی بر اینکه در 
انجام وظیفه نه تعلل می کنیم نه شتابزده عمل می کنیم، گفت: منظور از تعلل 
که رهبری در بیاناتشــان فرمودند این اســت که احیانا از جایی که باید انتقام 

بگیریم دست برداریم و انتقام انجام نگیرد.
وی خاطرنشان کرد: همانطور که حضرت آقا هم در فرمایشاتشان عنوان کردند 
ما در انجام وظیفه تعلل نخواهیم کرد اما دســتپاچه هم نیســتیم و عجله هم 

نمی کنیم یعنی به موقع باید اقدام کنیم.

رویداد

تقدیر نمایندگان مجلس 
از مواضع قدرتمند رئیس جمهور 

و وزیر امورخارجه 
نمایندگان مجلس شــورای اســلامی، از مواضع قدرتمند 
رئیس جمهور و وزیر امورخارجه در سفر به کشورهای قطر، 
لبنان و سوریه در شرایط بسیار حساس منطقه ای تقدیر و 
تاکید کردند: جمهوری اسلامی و محور مقاومت با صلابت 
کنار ملت فلسطین و لبنان ایستاده و تمامی تمهیدات لازم 

را طبق فرمان رهبر انقلاب به عمل خواهد آورد.
به گزارش ایرنا، احمد نادری عضو هیات رئیســه مجلس 
شورای اســلامی در نشســت صحن علنی روز یکشنبه ) 
۱۵ مهرماه( مجلس بیانیه قاطبه نمایندگان در حمایت از 
محور مقاومت و ملت لبنان و فلســطین قرائت کرد که در 
این بیانیه آمده اســت: در وضعیتی کــه رژیم رو به زوال 
اسرائیل با حمایت و پشتیبانی آمریکا و انگلیس و در انفعال 
و سکوت مرگبار مجامع بین المللی از جمله سازمان ملل و 
شورای امنیت حملات خود به غیر نظامیان در غزه و لبنان 
تشدید کرده و مرتکب جنایب علیه بشریت گردیده است، 
جمهوری اســلامی و محور مقاومــت با صلابت کنار ملت 
فلسطین و لبنان ایستاده است و در این برهه سرنوشت ساز 
با هوشمندی، حکمت، شجاعت و قدرت رویای تحمیل و 
نقشه شوم خاورمیانه آمریکایی- صهیونیستی را به شکست 

خواهد کشانید.
در ادامه این بیانیه آمده اســت: نمایندگان مجلس شورای 
اسلامی ضمن شــکرگزاری به درگاه خداوند متعال برای 
وجــود نعمت بزرگ رهبری عزیز، حکیم و مقتدر و حضور 
مقتدرانه و پرشــور ملت رشید ایران در نمازجمعه نصر به 
امامت ولی امر مســلمین، از اقــدام قدرتمندانه نیروهای 
مسلح و حملات موشکی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به 

رژیم صهیونیستی تقدیر می نماید.
مجلس در این بیانیه خاطرنشان کردند: نمایندگان مواضع 
قدرتمندانه رئیس محترم جمهور در سفر به قطر و سفر به 
موقع و شــجاعانه دکتر عراقچی وزیر محترم امور خارجه 
به بیروت و دمشــق در شرایط بسیار حساس منطقه ای و 
مواضع مقتدرانه ایشــان در لبنان و سوریه را تقدیر نموده 
و تاکیــد می نماید، تمامی تمهیدات لازم برابر فرمان رهبر 

انقلاب به عمل خواهد آورد.

اخبار ضدونقیض 
درباره طرح ساماندهی اتباع خارجی

یک نماینده مجلس برخی اخبار مبنی بر توقف بررســی 
طرح ساماندهی اتباع خارجی در مجلس را رد کرد.

ولی الله بیاتی ســخنگوی کمیســیون امور داخلی کشور 
و شوراهای مجلس شورای اســلامی در واکنش به انتشار 
برخی اخبار درباره توقف بررســی طرح ســاماندهی اتباع 
خارجی بــا رد این موضوع گفت: جلســات کارگروه های 
تخصصی کمیسیون امور داخلی و شوراهای مجلس شورای 
اسلامی درباره طرح ساماندهی اتباع بیگانه در جریان است 
و آنچه درباره توقف بررســی این طرح عنوان شده، صحت 

ندارد.
وی در گفتگو با ایســنا، در پاسخ به این پرسش که آیا قرار 
اســت دولت لایحه ای درباره ســاماندهی اتباع خارجی به 
مجلس ارائه دهد؟ اظهار کرد: قرار نیســت دولت لایحه ای 
در این زمینه ارائه  دهد. به گزارش ایســنا، برخی رسانه ها 
نقل قولی از یکی از اعضای کمیسیون امور داخلی کشور و 
شوراهای مجلس درباره توقف بررسی طرح ساماندهی اتباع 
خارجی در مجلس به دلیل قصد دولت برای ارائه لایحه ای 

در این زمینه منتشر کردند.
گفتنی اســت که محمدرضا صباغیان، عضو کمیســیون 
شــوراها و امور داخلی مجلس شورای اسلامی در گفتگو با 
خبرگزاری خبرآنلاین از توقف طرح مذکور در کمیسیون 
شــوراها و امور داخلی مجلس خبر داده و تاکید کرده بود؛ 
به دلیل اینکه قرار اســت دولت چهاردهم لایحه جدیدی 
در مورد اتباع به مجلس ارائه کند، طرح ســاماندهی اتباع 

خارجی در مجلس متوقف شده است.
همچنین  ابوالفضل ابوترابی، عضو کمیســیون شوراهای 
مجلــس نیز گفته بود: »طرح اتباع از دســتورکار مجلس 
خارج نشــده و در حال بررسی است. این طرح نتیجه خرد 
جمعی بین دولت و مجلس است و انتظار دارد که دولت نیز 
همکاری لازم را در این زمینه داشته باشد. این طرح برای 
دو هفته به کارگروه ارجاع شده تا متن های جدیدی در این 

رابطه تهیه شود.«

مجلس

یادگار امام با بیان اینکه اسرائیل عامل 
ناامنی در منطقه ما است، گفت: وقت آن 
است که بازدارندگی نظامی ما یک سطح 

بالا برود.
به گزارش جماران، حجت الاسلام و المسلمین 
ســید حســن خمینی در برنامه تلویزیونی 
»جریان« که به صورت مســتقیم از شــبکه 
اول ســینمای جمهوری اسلامی ایران پخش 
شــد، گفت: مــن از خیلی ها پرســیده ام که 
چرا دولت آمریــکا تمام تخم مرغ هایش را در 
سبد اســرائیل گذاشته و پشت رژیم اسرائیل 
می ایستد؟! بعضی ها می گویند نقش لابی های 
صهیونیســتی و قدرت مالی است و من فکر 
نمی کنم خیلی جواب درستی باشد. یک گروه 
دیگر بحث انــرژی و نفت را مطرح می کنند. 
من فکر می کنم این اسرائیل نیست که آمریکا 
را دنبال خودش می کشد؛ اسرائیل در خدمت 
آمریکا اســت و در حقیقت اسرائیلی ها نقش 
ســربازهایی را دارند که برای آمریکا در خط 

مقدم می جنگند.

اسرائیل عامل ناامنی 
در منطقه ما است

یادگار امام تصریح کرد: این منطقه بازیگرانی 
دارد و در این منطقه احتیاج است که آمریکا 
یک بازیگری از خودش داشــته باشد که هر 
وقت نیاز شــد بازی را به نفع او تغییر بدهد. 
ممکن است کســی بگوید یکی از کشورهای 
منطقه را بــرای این کار بــه خدمت بگیرد، 
اما اســرائیل فرزند آمریکا است و آنها او را از 
خودشــان می دانند و باید در این آش نمک 
خودشــان را داشــته باشــند. آنها احساس 
می کنند خاورمیانه بازیگری از آنها نیاز دارد؛ 
چه برای خلأ قدرت و چه برای اینکه در این 
منطقه نظم را هرگونه که دلشــان  می خواهد 
تغییر بدهند. به همین جهت اسرائیل عامل 
ناامنی در منطقه ما اســت. وی افزود: هرگاه 
در این منطقه قرار باشد امنیت و نظمی شکل 
بگیرد که آمریکایی ها نخواهند، اسرائیل آن را 
به هم خواهد زد. کشورهای دیگر نمی توانند 
نقش او را بازی کنند؛ چون اســرائیل یعنی 
آمریــکا و خودش در این منطقه حضور دارد. 
اصلا پیدایش اسرائیل با اندیشه مارکسیستی 
و تأســیس آن با حزب کارگر اســت. حزب 
کارگر یک حزب چپ است و به خاطر همین 
روســیه به نوعی نسبت به آن سمپاتی دارند. 
یعنی ایدئولوژی این کشــور مهم نیست؛ این 

کشور ابزار دست آمریکا در منطقه ما است و 
با او بازی می کند. سید حسن خمینی یادآور 
شــد: روزی که امام مبارزه را شروع می کند 
قرار است کشور را از دست آمریکا خارج کند 
و ابزار آمریکا در این منطقه اســرائیل است. 
جدای از اینکه اسرائیل یک بحث مهم تاریخی 
برای ما دارد و قبله اول مسلمین است. مسیر 
تاریخ هم نشان داده که این نقش را در مواقع 
مختلف بسیار خوب بازی می کند. وی تأکید 
کرد: این غده ســرطانی مجموعه ای است که 
هر از چند گاهی می تواند اینجا متاستاز بدهد 
و منطقه ای را به آشــوب بکشــد. بعد هم در 
طول تاریخ اسرائیل چه کسانی که با او صلح 
کرده اند و چه کســانی که جنگیده اند، جز از 
طریق قدرت هیچ چیزی نصیب شــان نشده 
اســت. آقای عرفات آدم بسیار قابل احترامی 
اســت و البته اشــتباهات تاکتیکی دارد. در 
سخنان رهبری هم هســت که وقتی حزب 
الله نبود ســرعت گرفتن لبنان برای اسرائیل 
به اندازه گرفتن سرعت تانک هایش بود. آقای 
عرفات با آنها مذاکره کرد و دست از 70 و چند 
درصد سرزمین برداشت و آن ۲0 درصد هم 
گفتند بعدا راجع به آن حرف می زنیم. یادگار 
امام در پاســخ به سؤالی در خصوص طرح دو 
دولتی در فلسطین، گفت: سیاست جمهوری 
اسلامی به نظر من سیاســت بسیار معقول، 
قابل دفاع و در قالب نظم موجود جهانی است. 
ما می گوییم آواره ها برگردند، رفراندوم شود و 
کشور فلسطینی شکل بگیرد. حتی در قرارداد 
اسلو هست که آواره ها برگردند و آنها گفتند 
مسکوت بگذارید و قدس را مسکوت بگذارید. 
راهــکار جمهوری اســلامی رفرانــدوم برای 
تشکیل دولت فلسطین است و هرکسی رأی 
آورد. البته آنها هم می دانند به محو اسرائیل 
منجر می شــود؛ به خاطر اینکــه مردم رأی 

بدهند دیگر آنها نمی توانند بر سر کار بیایند.
وی ادامه داد: هر وقت آمریکایی ها، انگلیسی ها 
و دیگران راهکار دو دولتی را مطرح می کنند، 
در تلاش برای این هستند که دنیا مشروعیت 
رژیم اسرائیل را بپذیرد. می گویند همه بگویید 
دو دولتی، نه اینکه دو دولت تشــکیل شود، 
یعنی اینکه بپذیرید اســرائیل باشد. چرا در 
وقت هایــی که آرامش برقرار اســت کســی 
راجع به دو دولتی حرف نمی زند؟ ۲0 ســال 
از پیمان اسلو گذشــته، چرا در این مدت دو 
دولتی را دنبال نمی کردند؟ یعنی طرح راهکار 
دو دولتی برای پذیرش مشروعیت اسرائیل از 

لسان حقوقدانان است. البته فشار فلسطینی ها 
و به خصوص طوفان الاقصی باعث شد خیلی 
از دولت های غربی دو دولتی را مطرح کنند؛ 
از باب اینکه به هر حال مشروعیت فلسطین 

هم مطرح شود.

نظم منطقه داشت به ضرر اسرائیل 
پیش می رفت

سید حسن خمینی تأکید کرد: نتانیاهو درست 
است که می خواهد بماند ولی اسرائیل هم این 
طور نیست که مجموعه خرد جمعی اش را سر 
بود و نبود یک نفر داده باشــد. سیاست کلی 
اسرائیل این است که نظم منطقه که داشت به 
ضررش پیش می رفت را به هم بزند. این نظم 
با بحث طوفان الاقصی شدیدا به نفع اسرائیل 
بــه هم خورد و آنها می خواهنــد این نظم را 
برگرداننــد. به همین جهت اگــر فکر کنیم 
کاری به اسرائیل نداشته باشیم آنها هم با ما 
کار ندارد، غلط است.  وی افزود: حزب الله یک 
جریان مردمی و لبنانی است ولی در مجموع 
اسرائیل جز با زبان زور و قدرت در برابر هیچ 
مســأله ای کوتاه نخواهد آمد. به خاطر اینکه 
مجموعه ای بســیار محدود، متشتت و دارای 
اقوام مختلف اســت و آمادگی فروپاشی دارد. 
من خیلی بعید می دانم اسرائیلی ها بتوانند در 

کلان بدون رابطه با آمریکا تصمیم بگیرند. 

در مسأله اسرائیل »دفاع«
اصالت اولیه دارد

سید حسن خمینی تأکید کرد: جنگ بسیار 
چیز بدی است و باید تحت هر شرایطی از او 
پرهیز داشت؛ اما ترس از جنگ بدتر از جنگ 
اســت. ترس از جنگ، شــاه سلطان حسین 
می کند. یعنی حاضر باشــید هر کاری بکنید 
که شما را نزنند. یک جایی باید همه دنیا بداند 
که ما ایستاده ایم. به خاطر همین ما در مسأله 
اسرائیل جنگ طلب نبوده و نیستیم و »دفاع« 
اصالت اولیــه دارد ولی اگر پایش بیفتد، باید 

ایستاد.

حزب الله با یک شهید و دو شهید 
تمام نمی شود

وی افــزود: چیــزی که انقــلاب آورد، بردن 
مقاومــت به درون خانه های مــردم بود و به 
همیــن جهت حزب الله با یک شــهید و دو 
شهید تمام نمی شــود. هنوز هم داغدار سید 
حســن نصرالله هستیم و تعبیر بسیار زیبایی 
رهبر معظم انقلاب داشتند که جنس عزاداری 

او از جنس عزاداری سیدالشهدا)ع( و حرکت 
آفرین اســت. شــخصیت کاریزماتیک سید 
حســن نصرالله بعید است تا سال ها در لبنان 

تکرار شود اما حزب الله تمام نمی شود. 

اگر قرار است دشمن خارجی بیاید، 
انسجام لازم است

وی ادامــه داد: ما اگر بتوانیم هرچه بیشــتر 
اعتماد مــردم و رابطه مردم بــا حکومت را 
تقویت کنیم، اســرائیل هیچ کاری نمی تواند 
بکند. البته آنها باید قدرت های سخت را هم 
ایجاد کند. لذا واقعا باید در کار دیروز دســت 
مردم را بوسید. تمام مردمی که به نماز جمعه 
این هفته آمدند دانسته یا ندانسته ریشه های 
امنیت ما را بالا بردند.  رمز قدرت ما وحدت در 
کثرت و کثرت در وحدت است. اصالا به این 
معنا نیست که من با شما اختلاف ندارم، اگر 
قرار است دشمن خارجی بیاید، انسجام لازم 
اســت. این هم به شدت محتاج این است که 
همدلی و همراهی شود و حرف مردم شنیده 

شود.

بازدارندگی به قدرت است، 
به لبخند نیست

ســید حســن خمینی در پاســخ به سؤالی  
عملیــات وعــده صــادق ۲، اظهار داشــت: 
بازدارندگی به قدرت است و به لبخند نیست. 
من موافق هرگونه مذاکره ای هســتم، اما این 
را بدانیــد که دســتکش های مخملی بازوان 
چدنی دارد؛ اگر دست شما چدنی نباشد، در 
دست مخملی له می شود. کار آقای عراقچی 
هم بســیار شجاعانه و قابل تقدیر بود و حتی 
کار آقای پزشکیان که سوار هواپیما شد و به 

قطر رفت.

 بازدارندگی ما باید اقتصادی باشد
وی افزود: بازدارندگی ما باید اقتصادی باشد و 
باید قدرت اقتصادی خودمان را هرچه بیشتر 
بالا ببریم و رضایتمندی مــردم بالا برود. به 
نظرم وقت آن است که بازدارندگی نظامی ما 
یک ســطح بالا برود.  وی افزود: سید حسن 
نصرالله در لبنان بســیار پیچیــده مجذوب 
شخصیت امام شــد. مرحوم آقای محتشمی 
کــه کمتر از او یاد می شــود، پایه گذار حزب 
الله است. ســفیر ایران در سوریه بود و همان 
جا اسرائیل ترور می کند و دستش قطع شده 
بود. این مجموعه شکل می گیرد. یک چیزی 
در اینها وجود داشــت که توسط غربی ها به 
خوبی درک نمی شــد و آن »شهادت« است. 
شــهادت یک مفهوم بسیار بالایی است. سید 
حسن حقش بود در قاب مبارزه با صهیونیست 

شهید شود.

قدرت ما »مردم« هستند
وی تأکید کرد: دست نتانیاهو تا آرنج به خون 
آغشــته است و ممکن اســت مردم ایران به 
هرکســی تن بدهند جز آقای نتانیاهو؛ ضمن 
اینکه آقای ســید حسن نصرالله قلب ما است 
و برادران ســپاه هم که پاره هــای تن مردم 
هستند، ایرانی که شــما هیچ علاقه ای به او 
نداشته باشید را هم نتانیاهو غلط می کند که 
بکشــد؛ حتی اگر آن ایرانی ضد انقلاب باشد. 
یک اسرائیلی حق ندارد دستش را روی ایرانی 
بلند کند. معنا ندارد آقــای نتانیاهو بخواهد 

برای این مملکت تصمیم بگیرد.
وی افزود: نتیجه تابع جنگ اراده ها، روایت ها 
و قدرت ملی اســت. ما تا اینجــا را با فتح و 
ظفــر آمده ایــم و از این به بعــد هم ممکن 
است شــهادت داشــته باشــد. البته تحت 
هیــچ شــرایطی جمهوری اســلامی جنگ 
 طلب نیســت ولی عزت طلب اســت و پای 

عزت خودش می ایستد.

رئیس مجلس شــورای اسلامی اعلام 
کرد که موضوع همسان ســازی حقوق 
قوا  سران  نشســت  در  بازنشستگان 

پیگیری شده است.
محمدباقــر قالیباف در جلســه علنی روز 
گذشته )یکشــنبه( مجلس شورای اسلامی 
در پاسخ به اخطار علیرضا سلیمی نماینده 
تهران دربــاره ارائه لایحــه دو فوریتی در 
زمینــه بازنشســتگان از ســوی دولت به 
مجلس، بیــان کرد: تا جایی که بنده مطلع 
هستم دوســتانمان در دولت این لایحه را 

پس گرفته اند.
بنابــر روایت ایرنا، وی تاکیــد کرد: از آقای 
تاجگردون رئیس کمیسیون برنامه، بودجه 
و محاســبات مجلس شورای اسلامی تقاضا 
دارم ایــن موضــوع را مــورد پیگیری قرار 
دهنــد. همچنین بنده ایــن موضوع را در 
جلســه ســران قوا خدمت رئیس جمهور 
مطرح کردم. در این بخش بحثی وجود دارد 
که افزایش یک درصــدی مالیات بر ارزش 
افزوده، کفایت مصوبات مذکور را نمی کند. 
از این رو بنــده توضیحاتی در رابطه با این 
مصوبه به رئیس جمهور دادم و تاکید داشتم 
کــه یک درصد ارزش افزوده بین 70 تا 7۵ 
همت اعتبار داشــته و ایــن منابع برای آن 

قانون کفایت می کند.
قالیباف یادآور شــد: امــا موضوع پرداخت 
علی الحســاب یک میلیــون تومانی که به 
برخی از افراد تعلق نمی گیرد، بحثی ایجاد 
کرده که باید سازمان برنامه و بودجه حتما 
این مســئله را دنبال کنــد از این رو تذکر 
جنابعالی تذکر به جایی است و حتما ماده 
۲۹ و مباحــث تغییر در قانون برنامه هفتم 

توسعه انجام نمی شود.
وی خاطرنشــان کرد: ما باید حتما مباحث 
مربــوط بــه این مــاده را دنبــال کنیم تا 
پرداخت ها به درســتی انجام شود. چرا که 
اعتبــار لازم برای ایــن موضوع پیش بینی 

شده است.

قالیباف با اشــاره به نحوه بررسی لوایح در 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام، گفت: در 
این بخش روال قانونــی هر چه بوده انجام 
خواهد شد، اما همان طور که مطرح کردید 
این موضوع مشمول زمان بوده و زمان های 
تعیین شده در قوانین مشخص است و باید 
تاکید کنم که این موارد بر اساس آئین نامه 

داخلی مجمع مدنظر قرار می گیرد.
رئیس مجلس شورای اسلامی افزود: برخی 
از این موارد مشمول پنج سال زمان و برخی 
از آن ها نیز دوره ۱0 ســاله دارد، اما به هر 
حال به دلیل اینکه مصوبات درون مجمع بر 
اساس مصلحت بوده، زمان خود را داشته و 

قید زمان در آن تغییر پیدا می کند. 
علیرضا ســلیمی نماینده تهران در جلسه 
دیــروز مجلــس در اخطاری با اســتناد به 
اصول ۱۱۲ و 7۱ قانون اساســی، گفت: در 
اصــل ۱۱۲ قانون اساســی موضوع مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام مطرح شده است. 
در این اصل آمده است که مجمع تشخیص 
مصلحت نظام در مواردی که مصوبه مجلس 
توسط شورای نگهبان خلاف موازین شرعی 
و قانون اساســی باشــد، در صورت اصرار 
مجلس ایــن موارد به مجمــع ارجاع داده 
می شــود. وی با بیان اینکه مصوبات مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام مشخص و روشن 
است، افزود: مجمع تشخیص مصلحت نظام 
به واقع به دنبال دایر کردن مصلحت است. 
در ذیــل این اصل آمده اســت که مقررات 
مربوط به مجمع توســط خــود اعضا تهیه 
می شود. لذا بر اســاس رویه مجمع معمولا 
مصوباتی که یک سال معطل بماند به دلیل 
اینکه مصلحت حائز زمان اســت بعد از یک 

سال بایگانی می شود.
نماینده مردم تهران در مجلس تصریح کرد: 
از این رو شــنیده ها حاکی است که لوایحی 
همچــون پالرمو و ســی اف تــی دوباره به 
مجمع ارسال خواهند کرد. با توجه به اینکه 
زمان بررســی این لوایح به اتمام رســیده، 

این لوایح باید به مجلس ارسال شود و این 
لوایح باید از طریق مجلس مورد بررسی قرار 
گیرد. وی با اشاره به اصل 7۱ قانون اساسی، 
ادامه داد: در این اصل، اختیار قانونگذاری را 
به مجلس داده اند. از این رو در حال حاضر 
اتفاقاتی در حال رخ دادن است که ما نسبت 
به آن حساســیت داریم. به عنوان مثال در 
زمینه مبحث بازنشستگان در برنامه هفتم 
مصوبه ای داشــتیم. اما دولــت دراین باره 
لایحه دو فوریتی به مجلس ارســال کرده 
اســت و قصد دارد مواردی کــه مرتبط با 
بازنشســتگان بوده و منابع آن تامین شده 
را اصلاح کند. حســینعلی حاجی دلیگانی 
نیز در تذکر شــفاهی گفت: رئیس مجلس 
و هیــات رئیســه وظیفه دارنــد از جایگاه 
و شــان مجلس دفاع کنند، مــا در برنامه 
هفتم توســعه بحث متناسب سازی حقوق 
بازنشستگان را مصوب کردیم که برای سه 
دسته که دو دســته آن مشابه آن هستند، 
برای بازنشستگان لشــکری و کشوری سه 
میلیون و یک میلیون علی الحســاب واریز 
کرده اند ولی قانون اجرا نشــده است. باید 
قانون اجرا شــود و اطمینان داده شود که 

از اول فروردین ۱۴0۳ انجام شده است.اما 
یک دســته فراموش شده است و آن دسته 
سوم عزیزانی هستند که از تامین اجتماعی 
بازنشسته شــده اند که به آنها سه میلیون 
تومان علی الحســاب واریز شــده است، از 
طرفی نیز مــا در قانون بودجــه آورده ایم 
که دولت ۱۳0 همت بــه تامین اجتماعی 
پرداخت می کند کــه تا به امروز نزدیک به 
۳0 همت به صورت نقدی و اوراق پرداخت 
شده اســت و از طرفی نیز تامین اجتماعی 
علت عدم پرداخت را نداشتن بودجه اعلام 

می کند.
حاجی دلیگانی بیان کرد: پیشــنهاد بنده بر 
این است که جلســه ای را با رئیس سازمان 
برنامه و بودجه، وزیر رفاه و رئیس ســازمان 
تامین اجتماعی همچنیــن تامین اجتماعی 
نیروهای مسلح و رئیس صندوق بازنشستگی 
کشــوری برگزار کــرده و جمع بندی نهایی 
صورت گیرد، چرا کــه تاخیر در این مطلب 
ضرر دارد. محمدباقر قالیباف در پاسخ به این 
تذکر گفت: به طور حتم این جلســه برگزار 
خواهد شد و پیگیری های لازم صورت خواهد 

گرفت و امیدواریم این مشکل حل شود.

سیدحسن خمینی:

بازدارندگی نظامی ما باید یک سطح بالاتر برود

پیگیری همسان سازی حقوق بازنشستگان در نشست سران قوا ابطحی:
ارتقای بازدارندگی کشور 

صرفا به حوزه نظامی خلاصه نمی شود
یک فعال سیاســی اصلاح طلب، تاکید کرد: ارتقای سطح 
بازدارندگی کشــور صرفا به حوزه تسلیحاتی و نظامی باز 
نمی گــردد، بلکــه مجموعه ای از عوامل بــه ویژه حمایت 
عمومی مردم از حاکمیت، دیپلماســی فعال و رفع مسائل 
اقتصادی از عوامل موثر در ارتقای سطح بازدارندگی کشور 

به شمار می رود.
حجت الاســلام والمسلمین ســیدمحمد علی ابطحی در 
گفت وگو با ایســنا، با اشــاره به ضرورت بالا بردن ســطح 
بازدارندگی کشور در عرصه های مختلف، بیان کرد: از نگاه 
بنده بازدارندگی تابعی از داشــتن قدرت در داخل کشور 
است. قدرت نیز اشــکال مختلفی دارد. یکی از بخش های 
قدرت، به حوزه تســلیحات باز می گــردد، اما در حقیقت 
قــدرت از اصول مختلفــی بر می خیزد؛ بــه عنوان مثال 
حمایت عمومــی مردمی از حاکمیت و همراهی و رضایت 
از حاکمیت خود قدرت آفرینی بزرگی برای ارتقای سطح 

بازدارندگی کشور محسوب می شود.
وی در ادامه اظهار کرد: از سوی دیگر در سطح بازدارندگی 
موضوع دیپلماســی نقش تعیین کننده ای بر عهده دارد. 
می توان از طریق دیپلماسی مســیر گفت وگو را پیمود و 
خطرات را کاهش داد. از سوی دیگر اینکه ما بتوانیم نقاط 
آسیب پذیری داخلی را کاهش دهیم خود از منابع قدرت 
آفرینی اســت. از نگاه بنده قدرت آفرینــی در یک حوزه 
خلاصه نمی شود و برای ارتقای سطح بازدارندگی باید این 
مجموعه باهم دیده شود. این فعال سیاسی اصلاح طلب در 
ادامه تصریح کرد: از نگاه بنده این مجموعه باید باهم دیده 
شــود. زمانی که در جامعه آرامش حاکم شود و مشکلات 
مردم مرتفع گردد، سطح بازدارندگی نیز بالا می رود. طبیعتا 
اصل مســائل اقتصادی تحت تاثیــر تحریم های ظالمانه و 
تحریک هایی است که از سوی دشمن رقم می خورد. بزرگ 
ترین دشــمن ملت ایران اسرائیل است. از روز اول و لحظه 
اول موفقیت آقای پزشکیان در انتخابات که امیدی در بین 
مردم  ایجاد شــده بود و دنیا نیز می توانست همراه شود، 

رژیم صهیونیستی این اتفاقات منطقه را رقم زد.
وی در ادامه تاکید کرد: اقتصاد کشور تحت تاثیر سیاست 
خارجی قــرار دارد. توجه به هر کدام از این حوزه ســبب 
می شــود تا آسیب پذیری کشور کاهش یابد و عاملی برای 

ارتقای سطح بازدارندگی کشور است.

احزاب


